
Generalforsamling i
Læseforeningen 2023

Fremmødte

Jannick, Michael Hansen, Ole Sørensen, Steffen Pedersen, Johnny Holler, Niels Lund, Sune
Zimmermann, Christian Ringsmose, Niels Sandmann, Kurt Ploug, Jørn Moestrup, Claus Børsen, Jan
Stage, Lars Munck, Kristen Sørensen, Arne Christiansen

Valg af dirigent
Formanden bød velkommen og foreslog Jannick Skouw som dirigent. Han modtog og takkede for
valget.

Han konstaterede at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt og der foreligger en dagsorden.
Ordet til formanden, til fremlægning af beretning.

Formandens beretning
Efter et par år præget af Corona, er vi endelig ved at være tilbage i normale tilstande. Det er under
10 måneder siden vi afholdte vores seneste generalforsamling. Igen har det været en periode med
fremgang på rigtig mange parametre, dog skal jeg starte beretningen med en mindre tilbagegang,
vores medlemstal er nemlig faldet fra 85 til 79 medlemmer, men vi er stadig den 6.-7. største
skakklub i Danmark. Af de 79 medlemmer er de 31 juniorer. Noget af tilbagegangen skyldes, at der
var en 4-5 inaktive juniorer, som har meldt sig ud.

Klubturnering

Vi havde 32 spillere med i vores klubturnering.

Gruppe 1

1 Jannick B. Skouw 7 / 9

2 Jørn Moestrup 6,5 / 9

3 Jannick B. Skouw 7 / 9

Gruppe 2

1 Villads M. Sandmann 8 / 9

2-3 Jan Kaas Pedersen, Årslev 5,5 / 9

2-3 Oliver Snedker 5,5 / 9

Gruppe 3

1 Adam Stanczyk Christensen 8 / 9
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2 Erik Zimmermann-Nielsen 7,5 / 9

3 Esben Andersen 6 / 9

Ratingforskellen var på næsten 600 derfor var der et par ratingpræmier som gik til hhv. Niels Lund
og Christian Kiilerich

Fynsmesterskabet

Igen i år afholdte vi FM, som samlede pæne 48 deltagere, hvoraf de 31 var fra LF. Vi prøvede en ny
turneringsform, hvor spillerne blev inddelt i 3 grupper med hver 16 deltagere efter rating og
nøjedes med 7 runder. Det betød mange flere jævnbyrdige kampe.

Gruppe 1

1 Simon Bjørk Haarh, Faaborg 5,5

2-3 Martin Strandby, SØF 5

2-3 Jørgen Lynggård 5

Det bør nævnes at Villads spillede med om mesterskabet, og ville have været kommet med i en
omkamp om titlen, hvis han havde vundet i sidste runde.

Gruppe 2

1 Oliver Snedker 6,5

2 Niels Henrik Cappelen 5,5

3 Leia Andries 5

Gruppe 3

1 Noah Skotte FrydenDahl 5,5

2 Frank Møller, Årslev 5

2 Peter Just Sørensen 5

2 Christian Kiilerich 5

2 Bertram Jelle 5

U-DM 2022

For 3. år i træk afviklede vi U-DM for juniorer fra d.30/9 - 2/10. Denne gang var der 80 deltagere.

U16

1 Mikkel Vihn Løftgaard 4

5 Adam Stanczyk Christensen 3,5

6 Noah Skelbæk 3

10 Alf Andries 2,5
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U14

3 Oliver Snedker 3,5

6 Kathrine Lindegaard Bruntse 3

11 Caroline Lindegaard Bruntse 2,5

16 Alexander M. Sandmann 1

U12

2 Villads M. Sandmann 5,5

5 Noah Skotte Frydendahl 4

7 Leia Andries 4

8 Ludvig Bjerg 4

10 Johannes Kjeldsen 3,5

12 Christian Kiilerich 3

15 Atharva Khandelia 2,5

16 Bertram Jelle 2,5

17 Lee Christiansen 1

U10

11 Charlie Vo 2

14 Mattis M. Sandmann 1

Klubmesterskab i Lyn

Vi har afviklet klubmesterskab i Lyn både i 2022 og 2023. Begge mesterskaber er blevet vundet
suverænt. I 2022 var det Alf Andries og for 14 dage siden var det Mikkel Løftgaard, der tog sig af
2023 mesterskabet.

Pokalskak 2022/23

Runde 1

LF 4 Nyborg 3 3 - 1

Frem LF 3 1,5 - 2,5

Runde 2

LF 1 Nyborg 2 3 - 1

LF 2 Nyborg 1 1,5 - 2,5

LF 3 Frem 1 0,5 - 3,5

Frem 3 LF 4 0,5 - 3,5

Kvartfinaler

3



LF 1 Frem 1 1,5 - 2,5

Nyborg 1 LF 4 2,5 - 1,5

Finalen blev vundet af Faaborg 1 med 2,5 - 1,5 mod Frem 2.

Holdskak

Både LF 1 og LF 2 var med i 2.division gruppe 2.

LF 1 var storfavoritter til at vinde gruppen efter tilgangen af Steffen Pedersen. Holdet havde da
heller ikke de store problemer med at indfri forventninger og kom i mål med 41 point, som var hele
8 point foran nærmeste konkurrent fra SØF med 33 point. Holdet satte undervejs kun et enkelt
matchpoint til.

Derimod lå det allerede fra start i kortene at der ville være meget mere spænding i den nederste
halvdel af gruppen, om hvem der skulle trække de 2 nitter. LF2 var presset det meste af turnering
bl.a. på grund af et skidt resultat i 2.runde, og rigtig mange afbud igennem sæsonen.

Det helt store vendepunkt kom i 5.runde, hvor et afbudsramt hold vandt 5-3 over Nyborg og
kravlede op på den vigtige 6.plads. I de sidste 2 runder blev placeringen endda forbedret, så holdet
sluttede på 5.pladsen med 25 point. Nyborg gik forbi Kalundborg i sidste runde, hvilket betød Fyn
undgik nedrykninger, og derfor blev der kun 1 nedrykker fra Fynsserien, hvilket jo samtidig
sikrede os en tilstedeværelse i Fynsserien i næste sæson.

Vi har haft ikke mindre end 24 forskellige spillere med på de 2 hold, hvilket jo er lidt i overkanten
især når der er 8 spillere, der har spillet med i alle 7 runder. Det er meget tydeligt at vores
juniorarbejde har båret frugt, da vi undervejs har haft ikke mindre end 8 juniorer med i
turneringen.

Der er også mange flotte enkeltresultater. Jannicks 6/7 med en imponerende præstationsrating på
2325, præstationsrating på over 2100 til 6 mand, 2 kandidatresultater og superb Adam, der scorede
4 af 4, og ratinggevinster til Adam på 135, Jannick 76, Oliver 45 og Moestrup 36 er nogle af de ting,
der springer i øjnene.

LF3 og LF4 i Fynsserien

På forhånd var vi godt klar over at det ville blive en kamp for overlevelse i Fynserien for begge
hold, da vi havde valgt at stille 2 nogenlunde lige stærke hold.

LF4 kom bedst ud af startblokken med en sejr på 5-3 i det indbyrdes opgør, og lå egentligt ok indtil
et stort nederlag til en af de nærmeste konkurrenter i 5.runde, betød at overlevelse i rækken så
mere end svært ud, da de manglede de 2 hold fra Frem. Samlet kastede de sidste 3 runder kun 6
point af sig, og det betød holdet sluttede på 8.pladsen med 19,5 point og må en tur ned i serie 1.

Modsat var LF3 i problemer fra start og havde kun samlet 8 point sammen efter de 3 første runder.
Men fra og med 4.runde kom der styr på tropperne, og der blev sluttet fornemt af med 18,5 point i
de sidste 4 runder, hvilket betød holdet sluttede på 6.pladsen med 26,5 point.
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Serie 1

Hvis man kigger i tabellen i serie 1, ser det umiddelbart ud til at LF5 har haft en sæson på det
jævne, men holdet har faktisk klaret sig en del bedre end forventet, og har scoret langt over
forventet dog trækker de 2 kampe mod hhv. Middelfart og Odense ned i karakterbogen. Holdet
sluttede på 7.pladsen med 23,5 point og matchpoint.

Serie 2

Her stillede vi med et rent juniorhold. Holdene består af 6 spillere. Desværre var der kun 5 hold
med i rækken, hvilket jo betød der kun var 4 holdkampe. Holdet scorede over den forventede score
i alle kampene. Sidste runde var et rent finaleopgør mod Ullerslev, hvor LF6 skulle vinde for at tage
1.pladsen. Det blev til en sejr på 4-2 og en 1.plads med 16 point.

Serie 3

Så er vi nede i 4-mandshold med kort betænkningstid. Perfekt for nogle af de yngre juniorer eller
nye medlemmer, da partierne som regel er færdige inden kl.21:00. Som i serie 2 var der kun 5 hold i
rækken. LF7 scorede også over forventet i alle kampene og sluttede på en flot 2.plads med 10 point
efter et meget stærkt hold fra SØF.

I den fynske holdturnering har vi anvendt hele 46 forskellige spillere. Vi klarer os generelt rigtig
fint. 15 spillere har mistet rating, mens 31 har vundet rating, af dem er højdespringerne: * Noah
Skotte +144 * Bertram Jelle +138 * Atharva Khandelia +68 * Erling Rasmussen +63 * Tomasz Tyka
+61 * Niels Henrik Cappelen +59

Bo.C.A. Juniors
Vi har pt.31 spillere + et par stykker under indmeldelse. Vi har været udfordret på antallet af
trænere, hvor vi kun var Steffen, Jannick og jeg tilbage. Men det lysner heldigvis igen, og vi har fået
Ringsmose og Anne Mette tilbage, og har også et håb om der kommer et par stykker mere til. Vi er
ved at ændre træningen, således Masterclass træner med om torsdagen i stedet for som hidtil om
mandagen. Lørdagstræningerne ændres så det bliver en del færre gange i løbet af året, men til
gengæld trænes der så væsentlig længere, de gange vi har træning.

Vi har arrangeret en fastelavnsturnering i februar med stor succes, hvor de stærkeste blev samlet i
grupper på tværs af årgangene, mens resten spillede aldersopdelt. Det var en rigtig hyggelig dag
med mange udklædte og ikke mindre end 6 tønder, der skulle slås ned.

Vi har haft følgende spillere enten til VM i Rumænien i september eller EM i Tyrkiet i oktober for
juniorer i efteråret: Mikkel Løftgaard (begge turneringer), Alf, Leia, Caroline, Kathrine og Villads.

Enkeltresultater

Villads og Mikkel har været til Nordiske Mesterskaber for juniorer. Det gav en fornem 2.plads til
Mikkel og 8.plads til Villads.
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DM

Jan Stage forsvarede DM-titlen i Veteranklassen

Kandidatklassen

7 Mikkel Løftgaard

23 Lars Munk Jensen

G7 Gr.1

12 Noah Skelbæk

13 Christian Ringsmose

23 Adam Stanczyk

G5-1 Gr.1

6 Oliver Snedker

G5-1 Gr. 2

2 Kathrine L. Bruntse

3 Erling Rasmussen

4 Caroline L. Bruntse

9 Per Andersen

12 Johnni Hjort Danielsen

KP-1 Gr.1

2 Christian Ringsmose

KP-2 Gr.1

13 Alexander Mathias Johnny Holler Johansen

KP-2 Gr.2

2 Villads M. Sandmann

KP-2 Gr.4

2 Christian Kiilerich

3 Johannes Juel Kjeldsen

11 Mattis M. Sandmann

G5-2

14 Johnni Hjort Danielsen

Veteran Gr.2
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7 Per Andersen

Ringsmose opnåede med de 2 resultater til DM langt om længe Mestertitlen, som den 4. fra Bo.C.A.
(tidligere Løftgaard, Alf og Burgaard)

Andre resultater.

Mikkel Løftgaard vandt Holbæk Løvspring i juni

Mikkel Løftgaard vandt Smuk Skak Weekend EMT 2022 i august på deling med Martin Matthiesen
og Nicolai Brondt

SKOLESKAKRESULTATER

FM i skoleskak - individuelt

B - Oliver 1. plads med 4.5 Peter 2. med 3

D-gruppen Noah Skotte 1. med 7/7 derudover 4/5 i top 5, ren top tre

E-gruppen 3* boca i toppen, Sigurd med 6.5/7 1.

Pige FM i skoleskak

Caroline 6.5 og fynsmester i C

Kathrine 5.5 og 2. i C

Fastelavnsturnering

Villads 2. og 2 over forventet

Noah skotte vinder gruppe 2 med 5.5/7, ren top tre i boca

Johannes vinder gruppe 3 med 7/ 7!

DM i skoleskak

Kristian Burgaard 2. i B-gruppen

Gruppe C - Oliver 2. på dårlige korrektion, Caroline 3.

Gruppe D - ren top 3 til Boca, Villads 1. med 7/8 6 bocaer i top 7 og 9 i top 12

Skønhedsparti Noah Skotte

Kommentarer til beretning

Niels Lund kommenterer der har manglet adskillige og spørger til om 6-mands hold er en mulighed
i fynsserien. Lars svarer det er svært at gøre noget ved udover at appellere til at holdene melder
afbud.
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Beretningen er godkendt.

Regnskabsaflæggelse og budget
Kristen gennemgår de enkelte poster i regnskab

Der bliver spurgt til posten tilgodehavende pog påpeger at det plejer at være 0. Kristen siger der
altid er nogen der har svært ved at få betalt til tiden.

Budget

Kristen gennembåde de enkelte poster i budgettet. Han påpeger at U-DM ikke er medtaget i
budgettet da det endnu ikke er fastlagt om klubben afholder dette igen.

Kommentarer

Lars kommenterer at DSU har vedtaget alle medlemmer skal betale 15 kr. /kvartal yderligere, så der
mangler 4800 kr i budgettet

Ole Sørensen spørger hvorfor der er brugt meget mindre end budgetteret på junior-arbejdet og
Kristen svarer at det delvis skyldes at en del af udgifterne ligger i materiale-posten. Han spørger
også til hvorfor forventet tilskud fra Odense Kommune forventes halveret.

Lars bemærker at Fyns Skakunion har bevilliget 10.000 kr til juniorarbejde. Heraf er 2000 et
instruktørtilskud og 4000 betinget af at de skal bruges på alle fynske juniorer.

Regnskab og budget godkendt.

Behandling af indkomne forslag
Der er ingen indkomne forslag

Fastsættelse af kontingent
Bestyrelsen foreslår uændret kontingent. Kristen og Lars kommenterer at klubben forventer at
optage den stigning der er varslet fra DSU og at kontingentet evt. kan hæves fra 1/7 2024 hvis
nødvendigt

Valg til bestyrelsen
Kristen Sørensen er på valg og bliver genvalgt. Det samme gælder Michael Bue Hansen og Christian
Ringsmose som suppleanter. Arne Christiansen og Jan Stage er også på valg men ønsker ikke at
genopstille. I stedet foreslåes Steffen Pedersen og Ole Sørensen som bliver valgt.

Som revisorer genvælges Jannick Skouw mens Arne Christiansen afløser Ole Sørensen. Kurt Ploug
modtager genvalg som revisorsuppleant.
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Eventuelt
Jørn Moestrup kommenterer en nylig turnering i OS. Han siger der er meget hyggeligt og gode
forhold og anbefaler turneringerne hos dem hvis man har lyst til at spille om eftermiddagen. Jan
Stage er enig.

Kristen foreslår at man spørger om Curt Hansen har lyst til at komme og holde et foredrag eller
lign. Lars siger han vil tale med ham.

Steffen nævner at det kører godt med juniorarbejdet, og at det var en af grundene til at han meldte
sig ind. Han foreslår at vi bruger nogen kræfter på spændende arrangementer for voksne og
seniorer. Han kommenterer også segmentet af 18- til 30-årige hvor vi ikke har mange medlemmer
og spørger om vi skal gøre noget på det punkt.

Lars siger han har glemt at nævne pokalskakstævnet sidste år i pinsen, hvor LF klarede sig rigtig
godt. I år er der kvalifikationsstævne i Nr. Åby d. 7 maj hvor han håber på flere juniorhold. I
voksenrækken er der fri tilmelding. Derudover håber han at LF kan deltage med et elitehold hvor
fyn får tildelt to pladser.

Arne og Jan får en flaske vin som tak for indsatsen i bestyrelsen
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